
Zápis ze schůze ČASEM z.s., konané dne 22. 5. 2024 od 13 h online

Přítomní: Červinka, Hobza, Kotáb, Král, Šíma, Strachová

1. Kotáb přivítal účastníky schůze a uvedl, že tato schůze se bude opět zabývat projektem
hodnocení sportovních akcí v ČR a prezentoval informace od Tomáše Mirovského, který
kontaktoval Ondřeje Šebka, který mu přislíbil schůzku ČASEM a NSA s tím, že by NSA mělo
zájem o spolupráci na výzkumu dopadů sportovních akcí v rámci hodnocení projektů VSA.

2. Hobza zjistil, že aktuální výzva na tento typ projektu není, ale je pravděpodobné, že se otevře
v rámci projektu Sigma u TAČR.

3. Král potvrdil tuto informaci s tím, že se pokusí sehnat nějakou starší úspěšnou žádost, kde
bychom se mohli inspirovat. Uvedl, že výstup projektu by mohla být metodika, kterou reálně
bude využívat NSA. Uvedl, že pokud je cílová osoba orgán ze státní správy, tak bude problém
certifikace metody. Projekt by mohl být postaven na trojúhelníku, kde vrcholy tvoří odborník z
praxe spolek ČASEM, dále garant projektu NSA a cílové podpořené osoby vyučující
z univerzit. Dále se musí v projektu definovat relevantní výnosy a náklady.

4. Šíma specifikoval, že existuje několik variant, které můžeme předložit, které se budou lišit
v závislosti na zapojení NSA a také na tom, zda budeme úspěšní v podávaní projektu u TAČR.
Varianty projektu:

a. Kritická analýza současné metodiky přidělování dotací jako základní bod projektu bez
výzkumného ověření.

b. Zjištění či spolu stanovení priorit NSA, co je účelem poskytnutí dotace VSA.
c. Audit již vypracovaných projektů jejich žádostí VSA a konfrontace se skutečností.
d. Inspirace municipalitami při podpoře regionálních sportovních akcí.
e. Inspirace dotační politikou v zahraničí.
f. Metodika na měření dopadů sportovních akcí.
g. Metodika na přidělování dotací VSA.

5. Červinka uvedl, že právě priority NSA jsou to hlavní od čeho se musíme odrazit a pokud
nejsou stanovené, tak je třeba je stanovit. Dále uvedl, že bychom měli využít i schopností, na
které se specializují jednotliví členové a že je možné, že organizátoři z důvodů obav nebudou
třeba úplně sdílní, nicméně že audit je běžný pro většinu sektorů, kde se poskytují finanční
prostředky.

6. Diskutující dále uvedli problémy, jak moc důvěryhodně vyplňují organizátoři dotace a jestli
existuje nějaký přehled duplikovatelnosti dotací, zda je akce podpořená z více typů
„veřejných“ rozpočtů.

7. Kotáb uvedl, jaké jsou v současné době věcné body, které se hodnotí v rámci projektu VSA.
8. Král by tyto kritéria doplnil o dopady ESG a také se více zaměřil na analýzu v rámci

sociálních sítí.
9. Diskutující se shodli, že na toto téma by mohl proběhnout WORKSHOP ČASEM 2024.

Workshop by proběhl opravdu jako workshop tedy s několika úvodními přednáškami a
následným delším časem vyhrazeným na diskusi. Workshop by zřejmě proběhl v Praze na
FTVS a kapacita by byla omezená na max. 30 osob. Workshop by zřejmě nebyl zpoplatněn.

10. Diskutující uzavřeli schůzi ještě diskusi nad projektem TAČR, že by bylo dobré zjistit, tak
abychom správně nastavili žadatele žádosti a seznam slíbených výstupů, tak aby byla šance
uspět v projektu.

11. Hobza uvedl, že na sdílený disk nahraje rozpracovanou žádost „Tvorba standardizované
metodiky vyhodnocení ekonomického dopadu velkých sportovních akcí“

12. Kotáb připraví sdílený dokument s variantami, které připraví na schůzku ČASEM s NSA.



13. Další setkání proběhne po této schůzce, o které vás budeme e-mailem informovat –
předpoklad je druhá polovina června.

Zapsal: Mgr. Jiří Kotáb, Ph.D., dne 23. 5. 2024


